
PROTOKÓŁ Nr XX/08
z XX posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 19 grudnia 2008 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz.  900, 
zakończyła się o godz.1325

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia  XX sesji  Rady Gminy Mielnik dokonał  jej  Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Wójt zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o następujące punkty:
1. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku 

przetargowego zawarcia umowy dzierżawy.
Pan Wójt uzasadnił potrzebę podjęcia w/w uchwał.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, uzupełniła porządek obrad o 
punkt Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, uzupełniła porządek obrad o 
punkt  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku  
przetargowego zawarcia umowy dzierżawy.

Ustalony porządek XX sesji Rady Gminy brzmi następująco:
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008r.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku 

przetargowego zawarcia umowy dzierżawy.
8. Ocena wykorzystania środków na realizację inwestycji w 2008r.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  
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organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami  o  których  mowa  w  art.3  ust.3  
ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o  
wolontariacie.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  
prowadzonych przez Gminę Mielnik.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009r.

12. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2009r.
13. Podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia składu komisji stałych Rady Gminy.
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady na 2009r.
15. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2009r.
16. Przedstawienie Radzie Gminy planów pracy Komisji na 2009r.:

● Komisji Finansowo-Budżetowej
● Komisji Rozwoju Gospodarczego
● Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich Rady Gminy.

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
16. Wolne wnioski.
17. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XIX sesji Rady Gminy jest wyłożony na 
sali obrad i jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, zostanie 
on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● droga  Adamowo-Wilanowo  nie  została  przyjęta  do  realizacji  w  2009r.  w  ramach 

Narodowego  Programu  Przebudowy  Dróg  Lokalnych.  Napisaliśmy  odwołanie 
motywując je tym, iż w przypadku rozszczelnienia zbiorników w Adamowie lub ich 
pożaru jest to droga ewakuacyjna dla ludności. Drogą tą poruszały się jednostki OSP 
w czasie niedawnych manewrów obrony cywilnej,  w których udział  wziął  również 
Pan Wojewoda.

● do Programu Przebudowy Dróg Lokalnych nie weszła także droga Radziwiłłówka-
Grabarka.  Wniosek nasz został  odrzucony z przyczyn formalnych,  motywowano to 
brakiem aktualnego zgłoszenia budowlanego, co naszym zdaniem nie jest to zgodne z 
prawdą.

● w związku z licznymi pytaniami radnych dotyczącymi Zakładu Kredowego na sesję 
został  zaproszony został  Kierownik tego Zakładu, który odpowiedział  na zapytania 
radnych.

Pan Józef Drywulski – Kierownik Mielnickich Zakładów Kredowych
Zakład Kredowy jest integralną częścią tego środowiska i społeczeństwa. Zakład zatrudnia 29 
osób na stałe  i  5 osób sezonowo.  Zakład  jest  w dobrej  kondycji  finansowej,  rozwija  się, 
systematycznie  płaci  podatki.  Na  pewno  jest  uciążliwy  dla  mieszkańców,  kreda  jest 
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wywożona samochodami i stąd biorą się zanieczyszczenia ulic. Zakład będzie się starł temu 
przeciwdziałać,  w okresie  zimowym zostanie  ograniczone  wydobycie  kredy,  do 2010r.  to 
osiągnięmy i wtedy całkowicie zostanie oczyszczona z kredy ulica Biała. Ulica Przemysłowa 
będzie  czyszczona  specjalnym  urządzeniem  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w 
Mielniku, próby czyszczenia wypadły pomyślnie. 

Pan Andrzej Kałanczyński
Jak często ulica Przemysłowa będzie czyszczona?

Pan Józef Drywulski
Będzie to robione w miarę potrzeb, jeżeli będzie zabrudzona, to będzie się ją czyścić. Jest 
podpisana stała umowa z ZGK, płacimy ryczałtem i ZGK sam będzie tego pilnował.

Pan Kazimierz Tobota
Pan  radny  zapytał  o  budowaną  przy  Zakładach  Kredowych  drogę,  która  nie  została 
dociągnięta do ulicy Przemysłowej, tylko zostawiono ją przy Zakładach.

Pan Józef Drywulski
Wyjaśnił, że transport kredy odbywa się z kopalni drogą do Grabowca. Część drogi została 
utwardzona  płytami  betonowymi,  zaś  na  jednym  fragmencie  drogi  płyty  ułożono  nie  w 
pełnym zakresie. Zakłady Kredowe na własny koszt ułożyły płyty betonowe na tej drodze do 
końca, płyty przez okres przynajmniej pół roku muszą się ustabilizować i po tym czasie droga 
zostanie pokryta asfaltem.
Na  terenie  Zakładu  zainstalowane  zostaną  myjki,  samochód  nie  wyjedzie  na  drogę  bez 
umycia kół. Ze względu na duży koszt takiej inwestycji, będzie to rozłożone w czasie. Do 
2010r. myjka na pewno zostanie zainstalowana. Zostanie również zbudowana infrastruktura 
odprowadzania wód opadowych z Zakładu.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący poinformował o interpelacjach złożonych na poprzedniej  sesji Rady 
Gminy.

Interpelacja nr 38/08 Pana Witolda Terebuna
W imieniu  mieszkańców wsi Wilanowo zwracam się  z  prośbą o wykonanie  odwodnienia 
drogi we wsi Wilanowo na odcinku od przystanku PKS do przepustu przy posesji Sawczuk 
Michała. 
Na  odcinku  tym  w  związku  z  brakiem  odpływów  wody  tworzą  się  zastoiny,  przez  co 
utrudniony jest dojazd do posesji a także stanowi zagrożenie w ruchu drogowym.

(w zał. na str............prot.)

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
Co z usunięciem trzech słupów telefonicznych na ulicy Sadowej? Na sesjach padały różne 
deklaracje w tej sprawie. Miało zostać wysłane pismo do telekomunikacji, Wójt Gorochowicz 
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obiecywał, że to zrobi.
Czy zostało wysłane takie pismo i kiedy? 

Zapytanie Pana Jana Weremijewicza
Częściowo  odkrzaczono  pobocza  przy  drodze  powiatowej  Niemirów-Siemiatycze,  na 
pozostałym  odcinku  drogi  tego  nie  zrobiono.  Na  odcinku  drogi  między  Olchowiczami  i 
Maćkowiczami zabezpieczono uszkodzone pobocze, stan ten trwa już 2 miesiące. Stanowi to 
zagrożenie dla ruchu pojazdów, które na tym odcinku drogi zjeżdżają na środek jezdni. Czy 
ktoś z powiatu zajmie się tą sprawą?

Zapytanie Pana Adama Toboty
Czy zlecono oczyszczenie poboczy na drodze Werchurnie? Pan radny zwracał się o to na 
poprzedniej sesji i dzisiaj ponawia swoją prośbę.
W 2004r. Pan Wójt udzielając wywiadu powiedział, między innymi, że marzy, śni po nocach 
o budowie mostu na Bugu. Czy ten sen, to marzenie Pana Wójta nadal jest aktualne?

Do punktu 6.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2008r.

Rada Gminy 14 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu, podjęła uchwałę nr XX/93/08 w 
sprawie zamian w budżecie gminy na 2008r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pan  Tomasz  Gorochowicz przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy. 
Firma Polkomtel zwróciła się o wydzierżawienie części komunalnej działki w Adamowie w 
celu postawienia tam stacji bazowej. Jest to niewielki kawałek działki o powierzchni 174 m2 

(miejsce dawnego baru Margo), nie ma potrzeby organizowania przetargu, ponieważ nie ma 
innych  zainteresowanych,  zaś  działka  jest  niewielka.  Za  dzierżawę  tej  działki  będziemy 
pobierali czynsz dzierżawny w kwocie do 2 tys.zł. miesięcznie.

Pan Jan Weremijewicz
Czy mieszkańcy Adamowa wiedzą o tym?  Może to spowodować ich protesty,  gdyż  obok 
znajdują się bloki mieszkalne.

Pan Wójt Gminy
Jeśli my nie wydzierżawimy tej działki, to zrobią to inni a my nic z tego nie zyskamy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XX/94/08 
w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego zawarcia umowy dzierżawy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 8.
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Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  o  wykorzystaniu  środków  na 
realizację inwestycji w 2008r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 9.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie Komisji dotyczące projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia  rocznego  programu  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z 
podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.
Wszystkie opinie były pozytywne.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XX/95/08 
w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z 
podmiotami o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 10.

Pan Wójt Gminy poinformował,  że w stosunku do projektu uchwały przedstawionego na 
Komisjach  nastąpiła  pewne  zmiana,  a  mianowicie  o  1  procent  podniesiono  dodatek 
motywacyjny  (było  10%,  obecnie  proponuje  się  11%)  oraz  maksymalny  indywidualny 
dodatek motywacyjny dla nauczyciela wzrasta z 20% na 25 %.
Pan Wójt uzasadnił dokonane zmiany w projekcie uchwały.
Pozostałe zapisy uchwały nie ulegają zmianie.

Przewodniczący  Komisji poinformowali,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu 
wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Mielnik  uzyskał 
pozytywne opinie Komisji.

Pan Kazimierz Tobota
W warunkach przyznawania dodatku motywacyjnego są takie zapisy, które każdy pracownik 
ma  obowiązek  spełniać  w  ramach  umowy  o  pracę,  także  nauczyciel.  Nie  powinny  one 
warunkować  przyznania  dodatku  motywacyjnego,  ponieważ  ich  wypełnianie  jest 
podstawowym  obowiązkiem  każdego  pracownika.  To  należy  wypełniać  w  ramach 
podstawowego wynagrodzenia za pracę a dodatkowo jeszcze nagradza się za to.

Pani Alicja Sawczuk
Stwierdziła,  że  są  to  ogólne  zapisy.  W  szkole  jest  załącznik  do  tego  regulaminu,  który 
konkretnie określa ilość punktów, jakie nauczyciel otrzymuje za swoje działania. 

Pan Adam Tobota
Zwrócił  się z prośbą do Pani Dyrektora aby udostępniła  Radzie załącznik do regulaminu, 
który szczegółowo określa przyznawanie dodatku motywacyjnego w szkole.
Pan Dyrektor Sawczuk zapewniła, że udostępni radnym regulamin przyznawania dodatku 
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motywacyjnego.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  jest  bezpośrednim  przełożonym  Pani  Dyrektor,  a  mimo  tego  nie  jest  tak 
wnikliwy jak niektórzy radni.
Regulamin przyznawania dodatku motywacyjnego opracowywali sami nauczyciele, jest on im 
dobrze znany i wiedzą oni dokładnie co decyduje o jego wysokości.

Pan Adam Tobota
Dokument, który dziś przyjmiemy będzie podstawą do naliczenia dodatku motywacyjnego, 
stąd wnikliwość radnych nie powinna dziwić.
Pan radny zwrócił się z zapytaniem ile osób spośród nauczycieli miało przyznany w 2008r 
dodatek motywacyjny.

Pani Dyrektor wyjaśniła, że nie pamięta dokładnie, ale z pośród zatrudnionych 5-6 osób ma 
dodatek w maksymalnej wysokości. Są nauczyciele, którzy dodatku nie mają.

Pan  Przewodniczący poddał  pod  glosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu 
wynagradzania  nauczycieli  w  szkołach  prowadzonych  przez  Gminę  Mielnik  wraz  z 
autopoprawkami zgłoszonymi przez Pana Wójta.

Rada Gminy 10 głosami za, przy 1 głosie sprzeciwu i 4 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę nr XX/96/08 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 11.

Przewodniczący  Komisji poinformowali,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2009r. uzyskał pozytywne opinie Komisji.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr XX/97/08 
w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 2009r. uzyskał pozytywne opinie Komisji.

(w zał. na str............prot.)

(po przerwie)

Do punktu 12.

Pan  Przewodniczący przytoczył  procedurę  uchwalania  budżetu  oraz  rodzajów  i 
szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, określoną w 
uchwale nr XXVII/156/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 19 września 2006r.

Pan Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały budżetowej na 2009r. wraz z uzasadnieniem.
Pani  Skarbnik  Gminy przedstawiła  uchwałę  składu  orzekającego  Regionalnej  Izby 
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Obrachunkowej  w  Białymstoku  z  dnia  2  grudnia  2008r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o 
projekcie budżetu Gminy Mielnik na 2009r.oraz dołączonej do niego prognozie kwoty długu.

(w zał. na str............prot.)

Przewodniczący stałych  Komisji  Rady  przedstawili  opinie  Komisji  w  sprawie  projektu 
budżetu gminy na 2009r.:
Opinia Komisji ds.Organizacyjnych, Społecznych i Obywatelskich w zał. na str.........prot.
Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego w zał. na str..........prot.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej w zał. na str.........prot.

Pan Wójt Gminy przedstawił autopoprawki do projektu budżetu gminy na 2009r.
(w zał. na str............prot.)

Zwrócił się do Rady o uchwalenie budżetu na 2009r. wraz z wniesionymi poprawkami.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził, że nie podoba mu się, że pieniądze zdjęte z dróg zostały poszatkowane. Pan Wójt 
mówił wcześniej, że oczyszczalnia jest priorytetem, że wszystkie wolne środku będą w nią 
lokowane, że będziemy ją robili nawet z własnych pieniędzy, jeśli nie otrzymamy dotacji. 
Okazuje się teraz, że na oczyszczalnię przeznaczono w budżecie tylko 1,5 mln.złotych.
Nieporozumieniem  jest  przeznaczenie  na  muzeum  400  tys.złotych,  ponieważ  w  roku 
przyszłym przy muzeum i tak nie będzie nic robione.
Ocieplenie hydroforni, które Wójt proponuje, również może jeszcze rok lub dwa poczekać.
Pan  radny  zgłosił  wniosek,  aby  pieniądze  przeznaczone  na  drogi,  które  nie  weszły  do 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych,  w całości  przeznaczyć  na budowę oczyszczalni  i 
kanalizacji.
Pozostawić tylko środki przeznaczone na drogi powiatowe w kwocie 86 tys.złotych.

Pan Przewodniczący poprosił Pana Tobotę aby doprecyzował swój wniosek i przedstawił go 
później ponownie.

Pan Jan Weremijewicz
Zwrócił się z zapytaniem jaki jest metraż hydroforni, ponieważ kwota przeznaczona na jej 
docieplenie jest bardzo wysoka.

Pani Ewa Samojluk – Dyrektor ZGK
Stwierdziła, że dokładnie metrażu hydroforni nie pamięta, ale oprócz elewacji trzeba wykuć i 
wstawić nowe drzwi w budynku, aby umieścić w nim agregat prądotwórczy (obecne drzwi są 
za wąskie).
Ocieplenie jest po to potrzebne, ponieważ kiedy temperatura w budynku spada poniżej 10oC 
szaleje automatyka i powoduje to awarie.

Pani Olga Pogrebniak
Co będzie z zatoczką w Radziwiłłówce, z podjętych działań wynikło tylko to, że przystanek 
przeniesiono w takie miejsce, gdzie jest ciągła linia (w kierunku Adamowa). Do Mielnika z 
Radziwiłłówki w ogóle nie ma przystanku.

Pan Wójt Gminy
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W projekcie budżetu jest zapisane 50 tys.złotych na zatoczkę w Radziwiłłówce przy drodze 
wojewódzkiej. Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Dróg w rozmowie z Wójtem stwierdził, że 
na rok 2009 jest  realne wykonanie tej  zatoczki.  Jeżeli  będą problemy z dokumentacją,  to 
prace przesuną się na 2010r.
W kwestii lokalizacji przystanku Pan Wójt nie jest w stanie na sesji odpowiedzieć.

Pani Maria Boguszewska
Zapytała o remont świetlicy w szkole i zabezpieczenie skarpy.

Pani Alicja Sawczuk
Cena  remontu  świetlicy  będzie  niższa  niż  przewidywano.  Należy  wykonać  dodatkowe 
zabezpieczenia podłogi w świetlicy, jakie to będą prace, zdecyduje się dopiero później. Będą 
wymieniane również okna, drzwi, ściany.
Skarpę trzeba zabezpieczyć, bo osuwa się na chodniki, na boisko.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił się z zapytaniem do Pani Skarbnik co oznacza kwota 1.190.000 złotych zapisana w 
poz. nr 1 załącznika nr 6 do uchwały budżetowej.
Pan radny zwrócił się z apelem do Pani Sawczuk aby skarpy przy szkole nie zabezpieczać 
betonem

Pani Skarbnik Gminy
Są  to  przewidywane  środki  unijne,  które  zostaną  wprowadzone  do  budżetu  gminy  po 
zakwalifikowaniu zadania do dofinansowania.

Pan Adam Tobota
Stwierdzenie  jakie  padło  ze  strony  Pana  Wójta,  że  wszyscy  jesteśmy  niezadowoleni  z 
obecnego kształtu  budżetu,  jest  szalenie  adekwatne do dzisiejszej  sytuacji,.  Jest  to  budżet 
wielkiej niepewności, nie ma w nim nic pewnego. Najbardziej Pana radnego denerwuje to, że 
nie ma tam pewności co do budowy oczyszczalni ścieków.
Budżet ten nie daje gwarancji, że wysokie koszty wywozu ścieków płynnych, jakie ponoszą 
nasi mieszkańcy, nie będą jeszcze ponoszone przez długi czas, trudny do określenia.
Jako Rada powinniśmy zapisać w budżecie większy deficyt budżetowy, kredyt, po to, aby w 
przyszłym roku zakończyć budowę budynku oczyszczalni.  Już trzy lata w oczekiwaniu na 
środki nie robimy żadnych prac przy oczyszczalni, muzeum czy parku. Jak jest gwarancja, że 
w roku przyszłym otrzymamy środki na oczyszczalnię?
W  tej  sytuacji  powinniśmy  maksymalnie  zabezpieczyć  własne  środki  na  oczyszczalnię  i 
wzmocnić je kredytem czy środkami z dotacji. Da nam to pewność, że oczyszczalnia w roku 
przyszłym powstanie.
Pan radny zapewnił,  że  jeśli  nie zostaną zwiększone w budżecie  środki  na oczyszczalnię, 
będzie głosował przeciw temu budżetowi.

Pan Jan Zduniewicz
Zgłosił wniosek aby w załączniku nr 6, przy liczbie porządkowej 1, w kolumnie 9 zawrzeć 
kwotę 3.060.471 zł.  Takiej  kwoty będziemy szukać w przypadku zakwalifikowania się do 
dofinansowania oczyszczalni.
Pan radny uzasadnił swoją propozycję tym, że kwota ta spowoduje roczny cykl realizacji tej 
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inwestycji, a nie dwuletni, jak jest obecnie. To uspokoi radę i mieszkańców.

Pan Wójt Gminy
Wyjaśnił, że zawarte są poszczególne umowy i porozumienia, z których Wójt nie może się 
wycofać. Tak jest z remontem budynku w Tokarach na potrzeby rodziny z Kazachstanu.
Stwierdził, że proponowany budżet daje możliwość rozwoju gminy i na dzisiaj jest dobrym 
budżetem.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że zapisywanie budowy oczyszczalni na jeden rok nie ma sensu, bo nie jest to 
możliwe do realizacji. 

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  łatwo było  zmienić  lokalizację  oczyszczalni,  która  jest  teraz  przy  obszarze 
chronionym. Przez to sami narzuciliśmy sobie pewne ograniczenia i zgodnie ze sztukę łopatę 
w ziemię można wbić dopiero po pierwszym sierpnia, ze względu na okres lęgowy ptaków.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził,  że  to  Wójt  uprawia  demagogię,  choć  taki  zarzut  postawił  radnemu.  Odnośnie 
wypowiedzi  Pana  Wójta,  że  nie  zna  ekonomi  wyjaśnił,  że  na  pewno  nie  zna  ekonomi 
książkowej, ale zna ekonomię życiową. Świadczy o tym to, że przez 40 lat prowadząc własne 
gospodarstwo nie doprowadził go do upadku a do rozkwitu. Jeśli będziemy czekać na dotację 
która może będzie a może nie, to jeszcze prze długi czas nie wybudujemy oczyszczalni.
Pan radny sprecyzował swój wniosek w sprawie podziału środków w budżecie gminy:
– 86 tys.zł. na dofinansowanie powiatu
– 35 tys.zł. na remont hotelu
– 164 tys.zł. na adaptację budynku w Tokarach
– pozostałe środki z dróg gminnych przeznaczyć na budowę oczyszczalni.

(po przerwie)

Pan  Andrzej  Kałanczyński zgłosił  wniosek  aby  z  200  tys.złotych  przeznaczonych  na 
zadania  sportowe  150  tys.  przenieść  na  oczyszczalnię,  zaś  pozostałe  50  tys.złotych 
przeznaczyć na kościoły i cerkwie.

Pan Jan Zduniewicz wycofał swój wniosek do budżetu, aby w załączniku nr 6, do uchwały 
budżetowej przy liczbie porządkowej 1, w kolumnie 9 zapisać kwotę 3.060.471 zł.

(po przerwie)

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Kazimierza Toboty.

Za  wnioskiem  opowiedziało  się  2  radnych,  10  radnych  było  przeciw,  2  radnych 
wstrzymało się od głosu.
Wniosek został odrzucony.

Pan Andrzej Kałanczyński wycofał swój wniosek.
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Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się podjęła uchwałę nr 
XX/98/08 w sprawie budżetu gminy na 2009r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 13.

Rada Gminy 12 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, podjęła uchwałę nr 
XX/99/08 w sprawie uzupełnienia składu komisji stałych Rady Gminy.

(w zał. na str............prot.)

Pan  Adam  Tobota zgłosił  wniosek  o  zmianę  Przewodniczącego  Komisji  Finansowo-
Budżetowej  ze  względu  na  jego  niekompetencję  i  żenujący  poziom  prowadzenia  obrad 
Komisji.

Pan Wójt wyjaśnił, że jeżeli Rada Gminy w porządku obrad kolejnej sesji umieści taki punkt, 
to będzie to rozpatrzone na sesji.

Do punktu 14.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Rady na 2009r.

Pan Jan Weremijewicz zgłosił wniosek aby w planie pracy Rady na II kwartał uwzględnić 
sesję wyjazdową.

Radni jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęli ten wniosek.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XX/100/08 
w prawie przyjęcia planu pracy Rady na 2009r.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 15.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pan Jerzy Terebun przedstawił plan 
pracy Komisji na 2009r.

PLAN PRACY 
KOMISJI REWIZYJNEJ

RADY GMINY MIELNIK NA 2009r.

1. Rozpatrzenie sprawozdania z realizacji budżetu gminy za 2008r. i wydanie opinii w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

2. Kontrola działalności i realizacji budżetu w wybranych jednostkach organizacyjnych 
gminy.

3. Kontrola  rozliczenia  dotacji  przyznanych  z  budżetu  gminy  organizacjom 
pozarządowym, nie zaliczanym do sektora finansów publicznych.
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4. Kontrola prowadzenia i rozliczania wybranych zadań inwestycyjnych w 2009r.
5. Opracowanie planu pracy na 2010r.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  zatwierdziła  plan  pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2009r.

Do punktu 16.

Przewodniczący stałych komisji Rady Gminy przedstawili plany Komisji na 2009r.:

PLAN PRACY 
KOMISJI FINANSOWO-BUDŻETOWEJ

RADY GMINY MIELNIK NA 2009r.

I kwartał 2009r.
1. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2008r.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
3. Sprawy bieżące.

II kwartał 2009r.
1. Informacja o podjętych działaniach w zakresie pozyskania środków pozabudżetowych 

na zadania gminy.
2. Analiza kosztów funkcjonowania kultury, sportu i rekreacji za II kwartały.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady.
4. Sprawy bieżące.

III kwartał 2009r.
1. Analiza realizacji budżetu gminny za I półrocze 2009r.
2. Ocena realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji w 2009r.
3. Ocena realizacji zadań w zakresie ochrony przeciwpożarowej wykorzystanie budżetu 

w tym zakresie.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
5. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2009r.
1. Ocena  wykorzystania  środków  budżetowych  oraz  pozabudżetowych  na  realizację 

zadań inwestycyjnych.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2010r.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji 2009r. i opracowanie planu pracy na 2010r.
4. Opiniowanie projektów uchwały Rady Gminy 
5. Sprawy bieżące.

PLAN PRACY
KOMISJI ROZWOJU GOSPODARCZEGO
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RADY GMINY MIELNIK NA 2009r.

1. Analiza i bieżące opiniowanie materiałów na sesje Rady Gminy – cały rok.
2. Sprawy różne – cały rok.

I kwartał 2009r.
1. Analiza  działań  organizacyjnych  związanych  z  realizacją  inwestycji  -  budowa 

oczyszczalni ścieków i kanalizacji.
2. Opiniowanie wykonania budżetu za 2008r.
3. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej oraz prognozy na przyszłość.

II kwartał 2009r.
1. Analiza sytuacji demograficznej na terenie gminy.
2. Informacja na temat przygotowania gminy do sezonu turystycznego – lato 2009r.
3. Informacja na temat podjętych działań związanych z usuwaniem azbestu na terenie 

gminy.
III kwartał 2009r.

1. Wypracowanie  kierunków  zagospodarowania  odpadów  płynnych  na  terenach  nie 
objętych kanalizacją.

2. Informacja  na  temat  podjętych  działań  związanych  z  realizacją  uchwały  Nr 
XXIII/138/06 Rady Gminy Mielnik z dnia 16 marca 2006r. w sprawie przystąpienia 
do  prac  związanych  z  nadaniem  miejscowości  Mielnik  statusu  uzdrowiska  albo 
obszaru ochrony uzdrowiskowej.

IV kwartał 2009r.
1. Rozpatrzenie  wniosków  inwestycyjnych  i  remontowych  zgłoszonych  do  budżetu 

2010r.
2. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2010r.
3. Informacja na temat przygotowania do zimy na terenie gminy Mielnik.
4. Przygotowanie planu pracy Komisji na 2010r.

PLAN PRACY 
KOMISJI DS.ORGANIZACYJNYCH,SPOŁECZNYCH i OBYWATELSKICH 

RADY GMINY MIELNIK NA 2009r.

I kwartał 2009r.
1. Opiniowanie programów działania:

● Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku,
● Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku

2. Informacja  o  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  i  realizacji  wspólnych 
przedsięwzięć w 2009r.

3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

II kwartał 2009r.
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1. Analiza  struktury  placówek  oświatowych  na  terenie  gminy  oraz  zaopiniowanie 
arkuszy organizacyjnych tych placówek.

2. Organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie wakacji.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

III kwartał 2009r.
1. Ocena przebiegu sezonu turystycznego w gminie.
2. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa, porządku i czystości na terenie gminy.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
4. Sprawy bieżące.

IV kwartał 2009r.
1. Analiza działalności promocyjnej gminy.
2. Analiza stanu bezpieczeństwa w Zespole Szkół w Mielniku.
3. Opiniowanie projektu budżetu na 2010r.
4. Opiniowanie projektów uchwał Rady Gminy.
5. Opracowanie planu pracy Komisji na 2010r.
6. Sprawy bieżące.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości plany pracy stałych komisji Rady na 2009r.

Do punktu 15.

Odpowiedź na interpelację nr 38 Pana Witolda Terebuna
(odpowiedzi udzielił Wójt Gminy)
Interpelacja  Pana  radnego  zostanie  przekazana  do  Zarządu  Powiatu  i  do  wiadomości 
Powiatowego Zarządu Dróg.

Odpowiedź na zapytanie Pana Weremijewicza
(odpowiedzi udzielił Wójt Gminy)
Zdjęcie  zabezpieczenia  pobocza  na  drodze  powiatowej  w  Maćkowiczach  nastąpi  w 
poniedziałek,  po  dokonaniu  zagęszczenia  pobocza.  Takiej  informacji  udzielił  dzisiaj  Pan 
Czmut, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg.
Będziemy  podejmować  interwencję  u  Starosty  i  Dyrektora  PZD  w  sprawie  dalszego 
odkrzaczania dróg powiatowych.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
(odpowiedzi udzielił Wójt Gminy)
Oczyszczenie  poboczy  przy  drodze  Werchurna  zostało  zlecone  Zakładowi  Gospodarki 
Komunalnej. 
W kwestii snu o moście Wójt stwierdził, że jest to sen i marzenie wielu z nas. Most na Bugu 
byłby  wielkim  dobrodziejstwem dla  gminy.  W poprzedniej  kadencji  Pan  Wójt  próbował 
ruszyć  ten  temat,  jednak  bez  powodzenia.  Po  drugiej  stronie  rzeki  wiele  osób  wykupiło 
działki, są to głównie emeryci i oni będą skutecznie blokować budowę mostu.
Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
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(odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta Gminy)
Stwierdził,  że  odnosi  wrażenie,  że  jest  to  ulubiony temat  Pana Toboty.  Słupy te  stoją od 
kilkunastu lat, ostatnio na ten temat udzielano odpowiedzi Panu Tobocie na sesji w dniu 27 
sierpnia  br.  Powiedziano  wówczas,  że  słupy te  nie  przeszkadzają,  bo  na  tej  części  ulicy 
Sadowej jest mały ruch, ponadto stoją one na poboczu wyjeżdżonej drogi. Faktem jest, że 
pobocze  tej  drogi  jest  środkiem  rzeczywistego  pasa  drogowego,  który  w  50  %  nie  jest 
użytkowany, bo nie da się go użytkować.
Pan Gorochowicz stwierdził, że nie widzi pilnej potrzeby urządzenia tej drogi, ponieważ jest 
ona  użytkowana  w niewielkim stopniu,  zaś  stojący słup w żaden sposób nie  przeszkadza 
pojazdom poruszającym się po drodze.
Pan Gorochowicz stwierdził, że najpierw tę drogę trzeba urządzić, wówczas będzie wiadomo 
jak ten słup przenieść, na jakiej wysokości go postawić, bo nie wiadomo na razie czy droga 
będzie opuszczona czy wyniesiona.
Pan Gorochowicz zobowiązał się, że zwróci się do telekomunikacji o przestawienie słupów, 
chociaż nie jest wykluczone, że potem trzeba będzie je znów przestawiać.

Pan Wójt Gminy przytoczył zapis z protokołu sesji z dnia 27 sierpnia 2008r. dot. udzielonej 
Panu Tobocie odpowiedzi na zapytanie.

Pan Jan Weremijewicz
Ustosunkował  się  do  udzielonej  mu  odpowiedzi  na  interpelację  zgłoszoną  na  poprzedniej 
sesji. Pan radny uznał ją za niewystarczającą. Droga po równaniu równiarką stała się jeszcze 
gorsza, tam jest potrzebny większy remont. Nie można tam przejechać samochodem.

Pan Wójt Gminy
Stwierdził, że jest to droga śródpolna, żwirówka, przewidziana głównie do jazdy ciągnikiem. 
Jesienią Wójt jeździł często tą drogą i była ona w dobrym stanie. 

Do punktu 16.

Pan Stefan Troc
Poruszył  sprawę  składanych  wniosków  na  finansowanie  dróg  gminnych  w  ramach 
Narodowego  Programu  Przebudowy Dróg  Lokalnych.  Niejasną  sprawą  są  kryteria  jakimi 
kierowano się przy ocenie tych wniosków. Różnica pomiędzy wnioskiem Gminy Narewka 
który  uzyskał  147  punktów  a  wnioskiem  Gminy  Mielnik,  który  nie  zakwalifikował  się, 
wynosi ponad 50 punktów. Czy te kryteria są wiadome?
Odwołując  się  od  decyzji  komisji  kwalifikującej  wnioski  czym  argumentowaliśmy 
odwołanie?

Pan Wójt Gminy
W przypadku drogi Wilanowo-Adamowo wskazaliśmy w odwołaniu na przebieg tej  drogi 
obok zbiorników z  ropą naftową i  jej  strategiczny charakter  (droga ewakuacyjna  w razie 
zagrożenia  rozszczelnienia  zbiorników),  łączy  drogę  powiatową  z  wojewódzką  oraz 
korzystają  z  niej  również,  oprócz  mieszkańców  Wilanowa,  mieszkańcy  miejscowości 
Klukowicze,Stołbce, Siemichocze ,Tokary.

Pan Tomasz Gorochowicz
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Uzupełnił  wypowiedź Pana Wójta.  Program Przebudowy Dróg Lokalnych finansowany po 
części z budżetu państwa a po części z budżetu gmin i powiatów ma służyć trzem celom:

● poprawie  bezpieczeństwa  ruchu  na  drogach  lokalnych  (powiatowych  i  gminnych), 
rozumianej  jako  budowa  chodników,  oddzielenie  pasa  ruchu  pieszego  od  ruchu 
samochodowego, budowa bezkolizyjnych skrzyżowań, zatok autobusowych, barierek 
odgradzających pasy ruchu.

● zapewnieniu  lepszych  warunków komunikacji  poprzez  powiązanie  wnioskowanych 
dróg  z  siecią  dróg  wyższej  kategorii  (w  przypadku  dróg  gminnych  -  z  drogami 
powiatowymi  i  wojewódzkimi,  tworzenie  ciągów  komunikacyjnych),  poprawienie 
dostępu ludności do ośrodków gospodarczych, do szkół, itd.

● współdziałanie  samorządów  w  realizacji  tych  dróg  –  wyżej  oceniane,  bardziej 
preferowane są drogi realizowane we współdziałaniu z kilkoma samorządami.

Oceny  wniosków  dokonywała  komisja  złożona  z  5  osób:  2  przedstawicieli  Urzędu 
Wojewódzkiego,  1  przedstawiciel  Urzędu  Marszałkowskiego,  1  przedstawiciel  policji,  1 
przedstawiciel Dyrekcji Okręgowej Dróg Publicznych.
Każdy  z  tych  przedstawicieli  miał  do  dyspozycji  10  punktów  w  każdym  z  kryteriów, 
maksymalna liczba punktów wynosiła 150. My za swój wniosek uzyskaliśmy 86 punktów, nie 
mamy  wiedzy  co  poszczególni  członkowie  tej  komisji  brali  pod  uwagę  oceniając  nas  w 
poszczególnych kategoriach. 

Pan Stefan Troc
Stwierdził, że mając na uwadze kryteria oceniania gminy wiejskie nie miały szansy uzyskać 
dużo punktów, ponieważ kryteria te dostosowane są głównie do miast.

Pani Olga Pogrebniak
Zwróciła  się  z  wnioskiem  o  poreperowanie  drogi  Radziwiłłówka-Grabarka.  Droga  ta 
częściowo jest nieprzejezdna (odcinek drogi wykonany przez Pana Podolińskiego).

Pan Stefan Troc
Zwrócił się z za pytaniem kiedy kończy się gwarancja na odcinek tej drogi od Końskich Gór 
do Grabarki, wykonany przez Pana Tołwińskiego. Droga na tym odcinku jest nieprzejezdna 
(zdaniem Pana radnego użyto niewłaściwego materiału do jej wykonania).

Pan Zastępca Wójta poinformował, że gwarancja na oba odcinki drogi wynosi 3 lata.

Pan  Przewodniczący  Rady powitał  przybyłego  na  sesję  doktora  Jana  Stawskiego  – 
Kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia w Mielniku.

Pan  doktor  Stawski poinformował  radnych  o  profilaktycznym  programie  szczepień 
mieszkańców gminy oraz odpowiadał na ich zapytania w tej sprawie.
Program profilaktyki sczepień obejmuje:

● szczepienie  niemowląt-dzieci  zarejestrowanych  w  Gminnym  Ośrodku  Zdrowia 
szczepionką 5-walentną PENTAXIM (szacunkowy koszt szczepień 5.000 zł.)

● szczepienie  przeciw  wirusowi  brodawczaka  ludzkiego  (HPV),  uznawanego  za 
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najważniejszy z czynników ryzyka rozwoju raka szyjki macicy, pochwy i sromu dla 
dziewcząt ze szkół gimnazjalnych w wieku 13, 14 i 15 lat  szczepionką 4-walentną 
SILGARD (szacunkowy koszt szczepień 48.000 zł.)

● szczepienie  przeciw  grypie  szczepionką  VAXIGRIP  skierowane  do  wszystkich 
mieszkańców gminy powyżej 65 roku życia (szacunkowy koszt szczepień 7.200 zł.).

Pan  doktor  Stawski  na  zakończenie  swojego  wystąpienia  złożył  wszystkim  życzenia 
świąteczne i noworoczne.

Pan Wójt podziękował doktorowi Stawskiemu za zaangażowanie i poświęcenie w pracy na 
rzecz opieki zdrowotnej mieszkańców gminy.

Pan  Adam  Tobota zwrócił  się  z  zapytaniem  czy  jest  wiadome  co  było  powodem 
zanieczyszczenia  wody  bakterią  coli  i  czy  udało  się  wyeliminować  na  stałe  to 
zanieczyszczenie.

Pani Ewa Samojluk – Dyrektor ZGK
Najbardziej prawdopodobną przyczyną jest to, że nastąpił narost zarodka bakterii w zbiorniku 
z wodą, który nie został usunięty przy pierwszym czyszczeniu zbiorników. Zbiorniki zostały 
raz jeszcze oczyszczone, woda była trzykrotnie badana i jest już dobra.

Pan Lucjan Kożuchowski
Czy zostaną zatrudnieni opiekunowie do świetlic wiejskich?

Pan Wójt Gminy
W uchwalonym w dniu dzisiejszym budżecie na 2009r. są przewidziane środki na zawarcie 
umów-zleceń z opiekunami świetlic.

Pan Adam Tobota
Zwrócił się do Rady o przegłosowanie wniosku w sprawie uwzględnienia w porządku obrad 
kolejnej  sesji  punktu  dotyczącego  odwołania  Przewodniczącego  Komisji  Finansowo-
Budżetowej.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Pana Toboty.

Za  wnioskiem  opowiedziało  się  2  radnych,  5  radnych  było  przeciw,  7  radnych 
wstrzymało się od głosu.
Wniosek został odrzucony.

Pan Wójt w imieniu własnym i pracowników Urzędu Gminy złożył obecnym na sesji, ich 
rodzinom oraz wszystkim mieszkańcom gminy życzenia świąteczne i noworoczne.

Życzenia  świąteczne  i  noworoczne  złożył  również  Pan  kapitan  Zbigniew  Borowski z 
Podlaskiego Oddziału Straży Granicznej oraz Pan Przewodniczący Rady Gminy.

Do punktu 17.
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Wobec wyczerpania porządku obrad XX sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                            Stefan Troc
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